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Möte med LSS-rådet  

 

 

Dag: 14 maj 2025 

Ordförande: Asal Gohari 

Tjänsteperson: Isabel Anheller 

Sekreterare: Lena Wiksten Andersson 

 

Det här protokollet är skrivet  

på lättläst svenska.  

 

Det lättlästa protokollet är en sammanfattning 

av det LSS-rådet pratade om på sitt möte.  

 

På de sista sidorna i det här protokollet,  

kan du se vilka personer som kom till mötet. 

  

LSS-rådet diarienummer OSN-2025-00143 

Minnesanteckningar  

 

Handläggare:  

Isabel Anheller 
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Punkt 1  

(Bilaga 1)  

Rikard Sörell berättar om  

LSS-utjämningssystemet.  

 

Sverige har 290 kommuner  

och alla kommuner har LSS-verksamheter. 

LSS-verksamheter är till exempel  

daglig verksamhet, ledsagare och 

kontaktperson.  

 

Det kostar olika mycket för kommunerna  

att ha LSS-verksamheter. 

Hur mycket det kostar beror på hur många  

som bor i kommunen som har rätt till hjälp 

enligt LSS-lagen.  

 

Det så kallade LSS-utjämningssystemet 

betyder att Sveriges 290 kommuner,  

delar rättvist på pengarna det kostar,  

att hjälpa alla i Sverige med LSS-beslut.  

 

Det betyder att vissa kommuner ger pengar 

till andra kommuner,  

och att vissa kommuner får pengar  

av andra kommuner.  

 

Uppsala kommun ger pengar  

till andra kommuner.  

 



Sida 3 (14) 

Beslut 

I Uppsala kommun minskar inte  

antalet beslut om att få kontaktperson.  

Det gör det i många andra kommuner.  

 

I Uppsala kommun minskar antalet beslut 

om ledsagarservice  

och personlig assistans.  

 

Färre personal i daglig verksamhet 

Fråga 

Dagliga verksamheten Ge makten vidare, 

känner sig oroliga.  

De säger att vissa verksamheter,  

för personer med LSS-beslut,  

inte finns kvar och det är färre personal  

som jobbar i verksamheterna.   

 

Svar 

Verksamheterna har inte fått mindre pengar, 

men de kostar mer nu än förut.  

Därför finns vissa verksamheter inte kvar  

och det har blivit färre personal. 

  

Det finns mer pengar nu än förut  

till daglig verksamhet.  

Uppsala kommun planerar också att starta  

nya LSS-verksamheter.  
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Bra om fler kan bli fler ledsagare 

Det vore bra om personer som redan jobbar 

heltid i Uppsala kommun  

också kan få jobba som ledsagare.  

 

Det finns regler som säger att man inte får 

jobba mer än heltid.  

LSS-rådet ska därför titta på  

hur andra kommuner gör.  

 

 

Punkt 2 (Bilaga 2) 

Jenny Lundström och Ellen Åberg 

berättar om regionens  

särskilda kollektivtrafik 

 

Särskild kollektivtrafik  

är bussar och taxi som är till för  

personer med funktionsnedsättningar. 

Färdtjänst är ett exempel  

på särskild kollektivtrafik.  

 

Regionen har jobbat i flera år  

för att ta över ansvaret  

för den särskilda kollektivtrafiken. 

Snart ska regionen köpa bilar och bussar  

och hitta personal som kan köra dem. 
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LSS-rådet diskuterar särskild kollektivtrafik 

Fråga 

Har de som ska åka särskild kollektivtrafik  

fått tycka till om de bilar och bussar  

som regionen ska köpa? 

 

Svar 

Organisationerna  

Funktionsrätt i Uppsala län,  

Synskadades riksförbund  

och Neuroförbundet 

har varit med och sagt vad de tycker. 

 

Fråga 

Vet de som ska köra särskild kollektivtrafik 

hur de ska prata med och hjälpa  

personer med funktionsnedsättningar? 

 

Svar 

De som ska köra får gå en särskild utbildning. 

De får alltså lära sig om  

personer med funktionsnedsättningar,  

och hur de kan hjälpa dem på ett bra sätt,  

när de åker särskild kollektivtrafik.  

 

Fråga 

Hur löser regionen det med låga bilar  

starka dofter och säkerhet?  
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Svar 

Regionen ska lösa problemet med låga bilar. 

De som kör får inte prata i telefon  

eller ha parfym och det finns särskilda bilar 

för dem som är allergiska. 

 

Fråga  

Hur ska ni kolla så att de som åker är nöjda? 

 

Svar 

Varje månad gör regionen undersökningar.  

De frågar alltså dem som åker, vad de tycker. 

Det ska också vara lätt för dem som åker  

att mejla och ringa och tala om vad de tycker. 

 

 

Punkt 3 (Bilaga 3 och 4) 

Michael Jestin och Pia Ek  

från Funktionsrätt berättar 

 

Storkonferensen 

Storkonferensen är ett stort möte varje år. 

Personer med  

intellektuell funktionsnedsättning, IF,  

håller i konferensen.  

De bjuder in politiker till konferensen  

som får svara på deras frågor.  
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Några deltagare på Storkonferensen tyckte 

att politikerna pratade för länge  

och för mycket med varandra.  

 

Politikerna använde svåra ord  

och gav inte svar på deltagarnas frågor. 

Deltagarna känner att politikerna är bra på  

att ge fina svar, men sen händer inget.  

 

Bra exempel från Jönköping 

Det finns två lagar i Sverige som säger att 

personer med funktionsnedsättning  

har rätt att få hjälp:  

Socialtjänstlagen, SoL, och  

Lagen om stöd och service, LSS. 

  

De på Uppsala kommun som fattar beslut, 

alltså bestämmer vem som ska få stöd  

och vilket stöd de ska få,  

kallas för biståndshandläggare.  

 

Biståndshandläggare tittar bland annat på  

vad som står i de två lagarna  

SoL, och LSS 

när de bestämmer vem som ska få stöd.  

 

Jönköpings kommun hade förut  

för lite pengar för att hjälpa  

personer med funktionsnedsättningar.  

Varje år hade de 35 miljoner kronor för lite.  
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Nu har Jönköpings kommun ändrat riktlinjer, 

och biståndshandläggarna tittar mer på  

vad som står i LSS i stället för i SoL.  

 

Det betyder att Jönköpings kommun  

får pengar från LSS-utjämningssystemet. 

Nu får de 70 miljoner kronor mer än förut.  

 

LSS-utjämningssystemet betyder att  

Sveriges 290 kommuner,  

delar rättvist på pengarna det kostar,  

att hjälpa alla i Sverige med LSS-beslut.  

 

 

Punkt 4 

Det här händer just nu  

i vård och omsorgsförvaltningen.  

Liselotte Engqvist berättar 

 

Diskussion om brukarundersökningar 

Brukarundersökning  

är när personer med funktionsnedsättningar 

får säga vad de tycker om stöd de får.   

 

Med start år 2026  

ska nationella brukarundersökningar,  

alltså brukarundersökningar för hela Sverige, 

göras vartannat år, i stället för varje år. 
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Uppsala kommun tycker att 

brukarundersökningar är ett viktigt sätt  

att höja kvaliteten i det stöd de ger.  

Därför skulle de kunna betala för att göra  

en egen brukarundersökning.  

 

Uppsala kommun fortsätter att prata om hur 

de kan se att stöd och hjälp de har, är bra.  

 

Nya namn på yrkestitlar i LSS  

En yrkestitel är ett namn på ett jobb,  

som berättar vad en person jobbar med.  

Läkare och lärare är exempel på yrkestitlar.  

 

Nästa år, år 2026, ska yrkestitlar  

som finns i LSS, ändras.  

De nya yrkestitlarna stödbiträde, 

stödassistent och stödpedagog  

ska börja att användas.  

 

Regler om brand 

Alla LSS-verksamheter måste vara säkra  

om det börjar brinna.  

Det finns regler  

som LSS-verksamheter måste följa  

som kallas för brandskyddsregler. 
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Brandskyddsreglerna säger att alla måste 

kunna ta sig ut själv om det börjar brinna. 

Det kan vara svårt för den  

som har en funktionsnedsättning,  

att ta sig ut själv.  

 

Personer som inte kan ta sig ut själva, 

kanske måste flytta till ett annat boende,  

eller bo på första våningen  

där det är lättare att ta sig ut.  

 

Uppsala kommun pratar om olika sätt  

att göra det säkrare.om det börjar brinna.  

Till exempel att sätta upp sprinkler i taket  

på alla lägenheter,  

där personer med LSS-beslut bor.  

 

En sprinkler i taket sprutar vatten  

om det brinner.  

Det är lätt att sätta upp sprinkler  

när man bygger nya hus,  

men svårt i gamla hus.  

 

Hälsan först  

Hälsan först är ett projekt där  

Uppsala kommun samarbetar med regionen. 

30 brukare får testa att ha  

en så kallad fast läkarkontakt.  
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Det betyder att de får träffa samma läkare 

varje gång de behöver hjälp av en läkare.  

I dag är det vanligt att brukare  

får träffa flera olika läkare.  

 

Ny säsong av TV-programmet Frågan är fri 

Säsong två av TV-programmet Frågan är fri 

spelas in under våren.  

Programmet spelas in på UKK i Uppsala  

och visas sen på SVT. 

 

Gösta Berlings saga  

Teater Blanka, gör en ny föreställning  

av författaren Selma Lagerlöfs bok,  

Gösta Berlings saga  

 

Kålan öppnar i en ny lokal  

Kålan, som anordnar aktiviteter  

för personer med funktionsnedsättningar,  

har länge haft för små lokaler.  

Kålan får nu en ny lokal bredvid den gamla 

på Kålsängsgränd i Uppsala.  
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Punkt 5  

Övriga frågor 

 

Fråga  

Blir det några ändringar i LSS-rådet  

nu när Asal är ordförande i både 

omsorgsnämnden och äldrenämnden? 

 

Svar  

Det finns ingen information om det nu.  

 

Punkt 6 

Mötet avslutas  

 

Asal tackar för mötet  

och önskar alla en trevlig sommar. 
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De som är med i LSS-rådet 

 

Asal Gohari, ordförande.  

Politiker i partiet Socialdemokraterna 

 

Catarina Bernet, vice ordförande.  

Från organisationen FUB Uppsala, Knivsta.  

 

Lars-Håkan Andersson,  

Politiker i partiet Vänsterpartiet. 

 

Magnus Åberg, ledamot.  

Från RBU, Riksförbundet för Rörelsehindrade 

Barn och Ungdomar. 

 

Michael Jestin, ombudsman.  

Från förbundet Funktionsrätt Uppsala.  

 

Pia Ek, ledamot.  

Från organisationen FUB Uppsala, Knivsta. 

 

Saga Karlsson, ersättare.  

Politiker i partiet Miljöpartiet. 

 

Birgitta Anér, ersättare.  

Från föreningen Autism Uppsala.  

 

Magnus Lindén, ersättare.  

Från organisationen FUB Uppsala.  
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Gäster som är bjudna  

till LSS-rådet 14 maj  

 

Lenita Granlund, förvaltningsdirektör  

på vård- och omsorgsförvaltningen. 

 

Liselotte Engqvist, avdelningschef  

på arbete och bostad.  

 

Rikard Sörell, strategisk ekonomichef  

på kommunledningskontoret  

 

Jenny Lundström, ordförande  

på TSN Region Uppsala  

 

Ellen Åberg, avdelningschef på Serviceresor 

Trafik och samhälle Region Uppsala  

 

Charles Pyrad, politisk sekreterare för 

miljöpartiet, Region Uppsala 

 


